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A kongresszusra jelentkezettek száma tovább emelkedik, amit a mel
lékelt táblázat is tükröz. Most már bizonyosra vehetjük, hogy a 
résztvevők száma meg fogja haladni az 1000 főt. A résztvevő orszá
gok száma 35-re növekedett.
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A bejelentett előadások száma is tovább növekedett. Sajnos azon
ban a február 15-i határidő ellenére március végéig mindössze 
150 előadás szövege érkezett be. Ez egyrészt megnehezíti a kiad
vány szerkesztési munkáit, és becslés szerint a bejelentett elő
adásoknak m’ntegy csak a fele lesz megjelentethető a kongresszusra.

ElcáuUsok zsszesitese a9.03.14
Be jalantét“ elo*oésoi: 413 i

»i... ia A2... 45 A3___ 22 a j ... 24 a s ... 21
A * —  11 A'... 57 B l___  ii a r ____ 11 93... 47
BJ... lo 65.. . 4 6ö... 13 97... 26 33___ 23
B9... 4 Bl'/.. 4 811.. 4
Cl... 5 C2 ... 4 C Z . . .  a C4... 2

Ismeretien lodi 25 ^

Beérkezett resumei 320
Beérkezett kezirati 147

A kirándulásokra történő jelentkezések száma is tovább gyarapodott. 
Néhány kirándulásnál /pl. 01, E21/ további jelentkezéseket már 
elfogadni nem tudunk, ezért néhány helyen átcsoportosításra, más 
kirándulások felajánlására volt szükség.

Kirándulások Összesítése 99.lC.24
Jelentkezést Ia rak széna: a~S

C.... 133 Bl... 95 02__  29 03... 29 04... 19
031.. 10 032.. 12 053.. 3 Dal.. 70 062.. 2
El... 2AJ E21-. 41 E22 .. 19 E31-. 19 E32. . ;•
£41.. 33 £42.. 32 E43.. 4 £51.. 13 £32.. 22
E 3 3 . .  0

Ismeretien eiokiréndulas kod: 2
Ismeretlen utOkirénduiés kod: 7

A fotő, film pályázatra, ill. a bélyeg- és képeslevelezőlap bemu
tatóra a jelentkezések száma lényegesen nem emelkedett.

kiállítok Összesítése 89.03.24

Kiállító Db
Foto 51 388 W
Dia e>5 1337 j "
Diasor 40 139
Nóráéi film ino:i) 2 2
aS-txlm 2 3
lo ftlo lO 11
•’HS videó 9 11
£3veo videó 2 *
£*ei-e<3 (Karton) 5 4é»
U v l « 0  *. karton XC» el

.ssres vetítési ide* *tl«: 295 oerc
•ícftci 385 perc
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A sportkirándulásokhoz szükséges technikai felszerelések beszer
zése megtörtént, 2000 m 10,5 mm-es kötél és 50 db karabiner áll 
rendelkezésre. A Petzl-cég reklám fejében 5000 Frank értékű fel
szerelést ajánlott fel, amelyet a túravezetők felszerelésének rész
beni biztosítására kívánunk felhasználni.

x x x

A Szervező Bizottság február 13-án lefolytatott tárgyaláson meg
állapodott a Magyar Természetbarát Szövetséggel a Barlang Bizott
ság szervezésben való közreműködése, a Barlangi Mentöszimpőzium 
anyagi vonzatai, valamint a kongresszus kirándulásai alatt mentő
ügyelet kérdéseiben.

x x x

A kongresszus, illetve a kirándulások résztvevői számára az Idegen- 
forgalmi Propaganda Vállalattól 15 féle idegenforgalmi, illetve 
szakmai prospektust szereztünk be.-

x x x

Megrendeltünk 1000 db A2 méretű naptáros barlangos plakátot, to
vábbá 150 db fém kongresszusi emblémát /az alacsony példányszámot 
a magas előállítási ár indokolja/.

x x x

A Vörösmarty /nyelvtagozatos/ Gimnázium 22 tanulója jelentkezett 
|a kongresszus helyszínein társadalmi munkában hostessi feladatok 
ellátására.

x x x

A kongresszusi előadásokat tartalmazó kiadvány I. kötetének szer
kesztési munkái gyakorlatilag befejeződtek. Április első felében 
nyomdába kerül. A II. kötet nyomdába adási határideje május 15.
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K Ö S Z Ö N T J Ü K
a

75 - éves KOSITZKY JÚZSEF barlangászt!

Kositzky Józsefet a Bükk hegység és a földalatti világ szerel
mesét 75.születésnapján Felesége, két gyermeke, négy unokája, 
egy dédunokája köszöntötte. A Magyar Karszt- és Barlangkutató 
Társulat is beáll a köszöntők sorába, és az eddig megtett út 
visszajátszásának csokrával köszöntjük azt a mindnyájunk által 
tisztelt és szeretett Józsi bácsit, aki 14 éves korától bányász
ként dolgozott. A földalatti világ elemi erőivel vívott küzde
lembe szerzett tapsztalatai szinte törvényszerűen irányították 
a nehéz, de szép és felejthetetlen, a tudomány számára nélkü
lözhetetlen barlangok feltárásának területére.

1951.óta a forrásvölgyi barlangok feltárásától, rendszeresen 
aktívan részt vett és részt vesz a BÜKKI barlangok; nevezete
sen a Szepesi, Nagyhársi, Kurtabérci, Jávor I—II — III, Vöröslyuk, 
Sebes és Sebesvizi, Csókási, Vénusz, Felső*orrási, Bronz, Bán- 
kuti visszafolyó; Lyukasgerinci és a Lilla-barlang feltáró mun
káiban.

Sok fiatal, tehetséges és eredményesen dolgozó barlangászt ne
velt. Aktív segítője és résztvevője volt az MKBT által végzett: 
Miskolc város jó minőségű ivóvíz ellátásának biztosításáért, 
a karsztforrások hozamkiegyenlítése érdekében végzett gyakor
lati és elméleti munkáinak, az összefüggés vizsgálatoknak.

Míg Fiát az égbolt meghódítására nevelte, addig Ö életének egy
negyedét a földalatti világban töltötte.

KÍVÁNJUK: még hosszú ideig élvezze a barlangok gyógyító leve
gőjét, gyönyörködjön az általa is feltárt csodálatos barlangi 
képződményekbe. Akarjuk, hogy sokáig tevékenykedjen - a tőle 
megszokott korát meghazudtoló fiatalos lendülettel - közöttünk, 
velünk, a barlangok feltárásának nehéz, de nemes célt szolgáló 
munkában.
Ehhez kívánunk Neki erőt, egészséget és

Jő szerencsét!

MKBT vezetősége 
és tagsága
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! HUTA TÓTÁBOR A JÓZSEF-HEGYEí:
A Rózsadom bi K i n i z s i  B a r la n g k u ta tó  és Hegymászó S p o r te g y e s ü le t

1989. ju n iu s  9 . -  jú n iu s  1 8 . k ö z ö tt
a Jó z s e f-h e g y e n  / B u d a p e st, I I . k é r .  Jó z s e fh e g y i  u t  1 7 ./  k u ta tó -  t á b o r t  r e n d e z , m e ly e t a z  LIKBT e ln ö k sé g e  t á r s u l a t i  k u ta tó tá b o r -  k t e k i n t .
A tá b o r  c é l j a ,  a 4 ,3  km h o sszb an  f e l t á r t  Jó z s e f- h e g y i- b a r la n g  to Y á b b k u te tá s a .Továbbá a 39 m m élységben fé lb e h a g y o t t  J ó z s e f- h e g y i- I I .s z á m ú  -  b a r la n g  f e l t á r á s a i  v a la m in t a k ö z e lb e n  lé v ő  Z s in d e ly  u t c a i  -  b a r la n g  k u t a t á s a .
A k u t a tc tá b o r  a b a r la n g  b e já r a t a  m e l l e t t i  ü re s  t e lk e n  le s z  f e l á l l i t v a .  A tá b o r  r é s z t v e v ő i  m eleg é lelm ezésb en  r é s z e s ü ln e k .

%R é s z v é t e l i  d i j :  7 0 F t/ n a p / íő .
J e le n t k e z n i  le h e t  le v é lb e n : Rózsadom bi K i n i z s i  SE1022. B u d a p e st, Bimbó u t  5.

Alulírott . . . . . .  ........  jelentkezem a Rózsadombi
Kinizsi SE 1989-juniua 9-18. közötti József-hegyi kutató- 
táboréba, amelyen -tói -lg
/ napig/ kívánok részt venni.

Budapest, 1989....... .



P J  FEéTLEMÉHYEK AZ I . E R :  M ® I S . UTCÁBA*
Az e lő z ő  m ű sorfü zetben  h í r ü l  a d tu k , hogy a T i g r i s  u t c a i  b a r la n g  f e l t á r á s á t  a 3ÜRCKHÁCIA nevű képződmény m ia tt  abba k e l l e t t  hagynunk.A h e ly s z ín e n  ú ja b b  fe jle m é n y e k  t ö r t é n t e k ,a  K özép d u n avölgyi K ö rn y e zetv éd e lm i és V íz ü g y i  Ig a z g a tó s á g  i l l e t é k e s  s z a k a s z -  mérnökének jó v á h a g y á s á v a l és a KVM B a r la n g ta n i  I n t é z e t  a s z is z t á l á s á v a l  a z  ü r e g e t  b e te m e tté k .ü g y a n  a to v á b b i k u ta t á s r a  h a g y ta k  egy vékony le b u v ó  c s ö v e c s k é t , de a z t  h is s z ü k , m in t annak id e jé n  a I I . k é r .  n ag y b á n y a i u t  7 6 .szám a l a t t ,  a h o l h á z a t  é p ít e t t e k  a b a r la n g r a  és s z in t é n  c s ö v e t  h a g y ta k ; i t t  sem fo g  soha s e n k i k u t a t n i .K öszön jü k  KDV K Ö VISIG!K ö szö n jü k  KVM B a r la n g t a n i  I n t é z e t !

Adamkó P é te ra T i g r i s  u - i  k u ta tó k  
nevében
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1989. m árcius Ára: 1,50 forint XX. évfolyam 3. szám

(A  minisztereket tájékoztató rendezvényrészeken az újságírók nem vehettek részt. Fürdeni azért, ha nem is az információ- özönben, lehetett.)A  tófürdőben nem túl nagy a forgalom. A  pavilonban, amelybe akár a forrástól közvetlenül, csövön áramlik a meleg víz, azért sorba kell állni a kabinért. A  zárt térben kellemesen meleg a víz. Harmincöt évvel ezelőtti emlékeket ébreszt bennem, akkoriban sokat jártunk ide a szomszédos városból, szüleimmel.Kiúszok a csapóajtón kívülre. Borzongató a hőmérséklet-különbség. A  befelé jövök megnyugtatnak: „kijjebb már kellemesebb". Tényleg A  tarkómon

érzem a februári levegő hűvösségét, de a víz simogató, langyos. ..Vigyázat, a bójákkal lezárt területen fürdőzni tilos!" Körbeúszom az újjáépülő fürdőpavi- lont. Vörösfenyő padlók tömege, az ácsoiatok sejtetik: szép lesz a nyárra igén építmény.Búvár bukkan fel a vízből és a „tiltott terület" egyik kis épületébe capiat uszonyában. Nem sokkal később integetve kérem, jöjjön ki a teraszra. Búvár a szárazon, újságíró nyakig a hévízben.-  M ii csinálnak a mélyben?-  Most a forrásbarlang karbantartásán dolgozunk márciusig Aztán a tőfenék tisztítása következik.

Szilágyi Karoly, az Amfora búvárklub tagja készségesen s.i laszol a kérdczöskodcscmre-  És mi a véleménye arról as 
Ügyről7-  Milyen ügyről’1
-Hál a Hcviz-hauxilbanva 

szál ügyről''-  Nézze, lent a leneken régóta semmi sem változik S ha holnap lezárnák a nviradi bányát, azt sem vennénk cszre egyhamar
-  És a biológiai egyensúly'-  Ilyenkor télen semmi baj Bezzeg nyáron. A z a sok napolaj, nagyon sokan nem zuhanyoznak le. mielőtt a tolni jönnek. Elhiheti nekem ’ludia. „a takarítónő ismeri legjobban a koszos í u rdőszobát ”1

M it mond a búvár

A MÍFI Barlangkutató csoport 1989.február 5.-én egy 15 m 
hosszúságú, 10 m mély barlangot tárt fel a pilisi Vasas - szaka
déktól kb. 150 m-re KÉK -re. A szűk hasadékjárat andezit -agglo
merátumban keletkezett. A barlang alján több helyen is erős hu
zat észlelhető, a bejáraton párás, meleg levegő áramlik ki.

- 9 _ Sásdi László



SZAKVÉLEMÉNY
a solymári Ördöglyuk-barlángban lévő korlátok és vaslétra

állapotáról *
1. Előzmények

Dénes Gábor az ANTEUS barlangkutató csoport tagja 1989. 

március 16-án megkereste Tanszékünket, hogy készítsünk szak- 

véleményt a solymári Ördöglyuk-barlangban lévő védőkorlátok 

és vaslétrák állapotáról. Tanszékünk a felkérést elfogadta, s 

egyben tudomásul vette, hogy az ANTEUS barlangkutató csoport 

a szakvélemény elkészítéséért nem tud fizetni.

2. Szakvélemény

A solymári Ördöglyuk-barlangba 1936-ban készítették el 

a jelenleg is meglévő védőkorlátokat és vaslépcsőket, melyek 

a barlangban tartózkodó személyek balesetmentes közlekedését 

szolgálták. A közlekedési útvonalak mellett néhol több méter 

(10-15 m) mély szakadék van, mely rendkívül balesetveszélyes, 

így a védőkorlát alkalmazása nélkülözhetetlen.

A védőkorlátok és vaslépcsők anyaga B kg /fm tömegű kis

vasúti sín, melynek jelenlegi állapota rendkívül korrodeált.

A korrózió elsősorban a védőkorlátok oszlopinak alsó részén 

nagymértékű. Ez azért nagyon veszélyes, mert a korlátra jutó 

vízszintes terhelés hatására ebben a keresztmetszetben kelet

keznek a legnagyobb hajlító nyomatékok.

A korrodeált kisvasúti sinekből mintát vettünk, s azt 

Tanszékünk felépítményvizsgáló laboratóriumába szállítottuk.

A mintadarabok vizsgálata alapján megállapítható, hogy a kor

rózió hatására a 8 kg/fm tömegű kisvasúti sín tehetetlenségi

* készítette a BME Vasútépítési Tanszéke10



nyomatéke mintegy 70 h-kal csökkent. Részletes számítások el

végzése nélkül is megállapítható, hogy a védőkorlát és a vas- 

lépcső jelenlegi állapotában rendkívül balesetveszélyes!

Tekintettel arra a tényre, hogy a solymári Ördöglyuk-bar- 

langot barlangkutató csoportok és magánszemélyes jeler._eg is 

jlátcgatják, ezért haladéktalanul fel kell újítani a barlanban 

a védőkorlátokat és lépcsőket. Ameddig a felújítás nem készül 

el a barlangban, figyelmeztető, illetve a barlanglátogatást meg

tiltó táblákat kell elhelyezni, esetleg a barlang bejáratát le 

kell zárni.

Budapest, 1989. márc. 23.
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Az 1989.fehruár 21-i Elnökségi Ülés
határozatai

Részvételi arány: 52 5„

/E - 43/89./ Gádoros Miklós főtitkár néhány szóbeli kiegészí
tést tett az ülés előtt kiosztott Írásos főtitkári beszámoló
hoz. A beszámolót az Elnökség egyhangúlag elfogadta és javasol
ta a Közgyűlés elé terjesztését.

/E - 44/89./ Hevér Éva távollétében Fleck Nóra ügyvezető tit
kár ismertette az 1988.évi költségvetés teljesítésével kapcsolat 
bán azt a problémát, aminek következtében 9 szerződéses munka 
előkalkulációja nem jutott el a Gazdasági Osztályhoz, s emiatt 
a Társulat több mint 200 ezer Ft-os veszteséggel zárt. Az el
hangzottakkal kapcsolatban az Elnökség felkérte a Titkárságot, 
hogy a problémát tisztázza a Gazdasági Osztállyal és az ered
ményről a következő ülésen számoljon be.

/F. - 45/89./ A beszámoló meghallgatása közben - a közgyűlésen 
elhangzott megállapodás, valamint az azt követő Szervező Bizott
sági ülésen történt egyeztetés után - Adamkd Péter ismét elő
hozta a szpeleo-kemping ügyét, amely heves vitát váltott ki a 
jelenlevők között. Kifejtette, hogy a szpeleo-kemping azért nem 
valósult meg, mert Hazslinszky Tamás bojkottálta az ügyet. 
Hazslinszky Tamás a maga részéről rosszindulatú piszkálódásnak 
minősítette Adamkó tevékenységét, amellyel mindinkább lehetet
lenné teszi a szervező munkát. Adamkó felvetette, hogy az ál
tala a Francia-kőfejtőben létesítendő kisegítő szpeleotábor 
kerüljön meghirdetésre a 3. körlevélben. Ezt az Elnökség azonban 
elvetette. Felkérte az érintetteket, hogy a kérdés lezárására 
az elnökségi ülés után üljenek össze.

/E - 46/89./ A napirendi pont keretében Gádoros Miklós ismer
tette természettudományi egyesületek kezdeményező összejöve
teleit, melynek a MTESZ megújítására irányulnak. Beszámolt az 
ott elhangzott javaslatokról, álláspontokról, és kérte az El-

12



nökséget, hogy hivatalosan is hagyja jóvá eddigi tevékenységét. 
Határozat: Az Elnökség elismeri Gádoros Miklós főtitkár eddi
gi munkáját, és jóváhagyja további tevékenységét a természet- 
tudományi egyesületek MTESZ megújító mozgalmában.

/E - 47/89./ Dr.Cser Ferenc bejelentette, hogy lemond a MTESZ 
Nemzetközi Kapcsolatok Bizottságában a Társulat képviseletéről. 
Határozat: Az Elnökség megköszöni Cser Ferenc eddigi munkáját 
és az új személy delegálására vonatkozó javaslatot a Választ
mány elé terjeszti.

/E - 48/89./ Az Elnökség úgy döntött, hogy lehetőség szerint 
támogatja az 1989.évi nemkarsztos tábort, de az összeg megha
tározására csak a költségkeret ismerete után kerülhet sor.

/E - 49/89./ Szenthe István közgyűléshez intézett levelével 
kapcsolatban az Elnökség az alábbi határozatot hozta:
A levél a közgyűlésen - késedelmes beérkezése következtében - 
nem kerülhetett ismertetésre és megtárgyalásra. Azonban Szenthe 
István észrevételeit köszönettel vettük, a kérdésekkel az ille
tékesek már foglalkoznak, a kivizsgálás folyamatban van.

/E - 50/89./ Jánoska Pétert az Elnökség a Fegyelmi Bizottság 
döntése alapján Írásos megróvásban részesíti.

/E - 51/89./ Az Elnökség megválasztotta a Cholnoky-pályázat
Bíráló Bizottságát.

Elnöke: Gádoros Miklós
J Tagjai: Izápy Gábor

Juhász Márton 
Kraus Sándor 
Dr.Rajczy Miklós 
Dr.Végh Zsolt 
BTI képviselője

/E - 52/89./ Az Elnökség elfogadja társulati tábornak Adamkó 
Péter József-hegyen tartandó 10 napos táborát, és ahhoz er
kölcsi támogatást ad.
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Az 1989. március 28-i Elnökségi ülés 
határozatai

Részvételi arány: 76 X-os

/E-53/89./ Szenthe István által a Társulathoz benyújtott beadvá
nyokat Elnökségi határozat alapján az Ellenőrző Bizottság vizs
gálja, jelentését április 14-re készíti el. Ezen az ülésükön Dr. 
Fodor István elnök és Gádoros Miklós főtitkár is részt vesz. A 
jelentést az Elnökség következő ülésén tárgyalja és dönt.

/E-54/B9/. Gádoros Miklós néhány szóbeli kiegészítésével az El
nökség a főtitkári beszámolót elfogadta. A beszámoló a Műsorfüzet 
jelen számában olvasható.

/E-55/89/. Hazslinszky Tamás, a 10. Nemzetközi Szpelealógiai Kong 
resszus Szervező Bizottságának vezetője részletes tájékoztatást 
adott a szervező munka helyzetéről. A beszámolót az Elnökség el
fogadta.

/E-56/89./ Elnökség a csoportok által az 1989. április 15-i köz
gyűlésen előterjesztett jutalmazási javaslatok megtárgyalása után 
az alábbi határozatot hozta:

Könyvjutalomban részesülnek:

Ádám Bence /MÁFI/
Barka Pál /Rózsadombi Kinizsi/
Farkas József /Balassa Bálint/
Halász Ákos /Pannónia/
Hegede Tibor /Bekey/
Kalóz Lajos /Bakony/
Kérdő Péter /Papp Ferenc/
Nagy János /Amphora/
Nagy Zsuzsanna /Marcel Loubens /
Tolnai András /Gerecse/
Tiszeker Zoltán /VMTE Student/
Widermann Tibor /Álba Regia/
Könyvjutalomban és oklevélben részesül:
Kositzky József /Borsodi Bányász/

/E-57/89./ Elnökség elfogadta azt a kezdeményezést, mely szerint 
készüljön egy olyan jelvény, amelyet a jövőben a kiemelkedő mun
kát végzett csoporttagok részére adományozna a Társulat. A javas 
lattal kapcsolatban megbízta Adamkd Pétert, hogy következő ülésig-  14 -



tegyen lépéseket a megvalósítással kapcsolatban.

/E-58/B9./ Ugyancsak elfogadta azt a javaslatot, hogy készüljön 
egy olyan plakett, amelyet a kongresszusi szervező munkában kiemelkedő 
részt vállalt társulati tagok kapjanak. A feladat megvalósításával El
nökség a Titkárságot bízta meg.

/E-59/89./ Elnökség egyetértett azzal a javaslattal, hogy a Ta
polcai Gyógybarlang Baráti Köre Egyesület a Hajnóczy Barlangkuta
tó Csoportot és az Acheron Barlangkutató Szakosztályt 5000-5000 Ft 
jutalomban részesítse a barlangok humán felhasználásában haszno
sítható tevékenységéért. A jutalmak a közgyűlésen kerülnek áta
dásra .
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/E-66/89./ Adamkó Péter sérelmezte, hogy tapasztalata alapján a 
KGDU-KÖVIZIG nem ad megbízást barlangban végzendő munkára sport- 
egyesületeknek. Az ügyben Gádoros Miklós főtitkár vállalta, hogy 
eljár az illetékeseknél.
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FŐTITKÁRI BESZÁMOLÓ 
AZ MKBT 1988. ÉVI TEVÉKENYSÉGÉRŐL

Általinos értékelés

Az év állandó és fő témája természetesen a X. világkongresz - 
szusra való felkészülés volt. Az idő előrehaladtávale mun
ka az általános társulati tevékenység redukálását is megkí
vánta, különösen azért, mert az új adó- és elszámolási rend
szer az iroda munkáját amúgy is tetemesen megnövelte. így 
az év második felében szüneteltek a társulati előadóestek, 
és átmenetileg a Műsorfüzet megjelenéseinek számát is csök
kenteni kellett. Ugyanakkor a növekvő gazdasági nehézségek 
miatt egyre inkább fokozni kellett a szerződéses munkák fel
hajtását, s bár ez eredményes volt, és sikerült 1987-hez 
képest sokkal többet teljesíteni, az évet mégis negatív ered
ménnyel zártuk.
A Társulat helyzetét és munkáját jelentősen befolyásolta, 
hogy az év elején megalakult a Környezetvédelmi és Vízgaz
dálkodási Minisztérium, s a Barlangtani Intézet minisztéri
umi osztály lett / hagyományos nevét megtartva/. A szakmi
nisztérium - elsősorban a szpeleológiát pártoló vezetője, 
és a Barlangtani Intézet megncvekedett lehetőségei - na
gyon sokat segített, ugyanakkor a Felügyelőségek átszerve
zése többször megnehezítette a terepi munkához szükséges en
gedélyek beszerzését.

A vezető szervek munkája

Az Elnökség a jóváhagyott munkaterv szerint dolgozott, bár

Előterjesztve az 1989 .március 28-1 Elnökségi Illésen.
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nem mindig sikerült az ülések naptár szerinti megtartása.
A 6 ülésen /67%-os átlagos részvétel mellett/ 42 határozatot 
hoztak, melyek végrehajtásra kerültek, vagy végrehajtásuk 
folyamatban van.
Az elnökségi tagok aktivitása 1988-ban:
6 ülésen jelent meg: Gádoros, Hazslinszky, Maucha

-  18 -



A Barlangbibliográfiái Figyelő két száma /87. II. és 
88. I./ terv szerint megjelent. Eredményesen működött az 
egyéni témafigyeló szolgálat, melytől a kérelmező 2o társu
lat tag 282 tételt kapott, továbbá az év végén /összefog
laló jelleggel/ 19 tag 1912 tételt /mindez Szablyár Péter 
munkája/.

Évkönyvet nem sikerült megjelentetni.
A Beszámoló 1984. az év végén megjelent.
A Műsorfüzet az év első felében terv szerint /2havonta/ 

jelent meg, a II. félévben /az említett okokból / csak jú
liusban és októberben.

Barlangtérkép album formában nem jelent meg, de kiadtuk 
a Mátyás-hegyi-barlang kisformátumú, egylapos túratérképét. 
Több éves szünet után először 23 annotált cikket küldtünk ki 
a SPELEOLOGICAL ABSTRACT részére./Sági Imre munkája/.

A Vándorgyűlést az Álba Regia csoport rendezte, igen 
jól, változatos programmal, 245 fő regisztráltatta magát.

A Központi Kutatótábort Jósvafőn, a Tohonya-völgyben 
rendezte meg a tavalyi rendezőhármas. 14 csoportból 
75 csoporttag, továbbá 28 egyéni kutató /összesen lo3 fő/
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regisztráltatta magát, ezen felül számos vendég és családtag 
is megjelent. A munka lo kutatóhelyen folyt, beleértve az 
elsődleges súlyú Kossuth-barlangot. Tudományos munkák: 
kataszteri adatfelvétel / 3o barlang/, hidrológiai /Kossuth bg./ 
és klimatológiai /Vass Imre-bg./ mérések.
Barlangi idegenvezetői tanfolyam márciusban és novemberben 
került megrendezésre / a Barlangtani Intézet támogatásával/ 
mindkét alkalommal maximális létszámmal /2o-2o fő/.
Előadás összesen 3 volt /februárban 1, márciusban 2./
A Chclnoky-pályázaton I. díjat kapott az Álba Regia csop.
/94 pont/ és az Acheron szakosztály/91/, II. díjat a Bekey 
Imre Gábor csop. /72 pont/. Különdíjakat kapott az Anteus 
bgkutató csop. /barlangi mikrobiológia/, a Papp Ferenc bgku- 
tató csop. /vízkémia/ és a Bakony bgkutató csop. / dokumen
tációs tevékenység/. Értékelhető egyéni pályamunka nem 
érkezett be.

Belföldi kapcsolatok

Az MTESZ vezetéssel és a Barlangtani Intézettel zavartalan 
a kapcsolat. Az újonnan kinevezett környezetvédelmi és 
vízgazdálkodási miniszterrel, Maróthy Lászlóval a hivatalos 
kapcsolatfelvétel január 22-én történt meg. Ekkor a minisz
ter úr / a Társulat és az expediciő meghívására/ meglátogat
ta a Baradla ’88 expedíciót, majd külön fogadta a Társulat 
megjelent vezetőit /Fodor, Dénes, Gádoros, Adamkó/ és a 
B.I. vezetőjét.Másfél órás megbeszélést folytattunk a Tár
sulat jövőjéről és a X. Szpeleológiai Kongresszus rendezéséről. 
Május 16-án a Kongresszussal kapcsolatban a miniszter úr 
ismét fogadta a Társulat vezetőségét /Fodor, Cser, Gádoros, 
Adamkó/, majd 18-án a kongresszusi előkészületekről tájékozó- 

UlS-vezetést /dr. D. Ford elnök, dr. H.Trimmel főtitkár/, 
akiket a Társulat vezetése is elkísért.
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Május 17-én baráti találkozóra jöttek el Selmecbányái eredetű 
társegyesületeink képviselői: Or.Dalocsa Gábor főtitkár /Fa
ipari T.E./, dr.Deres János főtitkár és Molnár Károly elnök 
/Magyar Geofizikusok Egyesülete/, dr. Hámor Géza elnök és 
Halmai János főtitkár /Magyarhoni Földtani Társulat/, dr.Soltész 
István elnök, dr.Csaba József főtitkárhelyettes és dr.Sakó Károly 
ügyvezető főtitkár /Orsz.Magyar Bányászati és Kohászati Egyesü
let/ .
Szeptember 14-én a Bükki Nemzeti Parkkal együttműködési szerző-

Íést írtunk alá. Ennek értelmében egymás munkáját kölcsönösen 
egítjük, a szerződés közös kiadványokra is módot ad. Hasonló 

szerződést készítünk elő az ANP-vel is.

Nemzetközi kapcsolatok

meghatározója a készülő kongresszus. Ennek kapcsán május ele
jén Budapestre látogatott dr.Derek Ford professzor, az UIS el
nöke, és dr. Hubert Trimmel professzor, az UIS főtitkára. Meg
vizsgálták az előkészületeket, és fogadta őket dr.Maróthy László 
miniszter.
Több nemzetközi rendezvényen képviseltettük magunkat. Kiemelke
dő jelentőségű volt az UIS Fizikai-Kémiai-Hidrolőgiai Bizott
ságának szimpóziuma /Kassa, május 10-15/, melyen 7 magyar részt
vevő 7 előadást tartott.

Csoportélet, bizottságok

1988.végén a Társulatnak 44.csoportja volt, az összlétszám a 
nemfizetők törlése után 1097 fő.
A Klíma-terápia, Hidrogeológia és a megalakulóban lévő Szpeleo- 
ilatéliai bizottság 1-1, az Oktatási biz. 2 ülést tartott.

Az év elején az 1987.évi jelentést 28 csoport adta le /Ehol- 
noky-pályázatra 10/, az év végén az 1989.évi munkatervet 25 cso
port, valamint a területi szervezet és az oktatási, tudomány- 
történeti és a vízalatti bizottságok adták le.
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Kongresszusi előkészületek

Erről külön számol he a Szervezőbizottság. Fontos mozzanat volt, 
hogy a bizottság eredeti vezetője, dr.Cser F. június elején le
mondott. A munkát Hazslinszky T. vette át, aki kedvezőbb körül
mények között, intézetvezetői és miniszteri jóváhagyással kel
lő arányban függetlenítve végezheti munkáját.

0 9 - 0 3 - 2 7 . Gádoros Miklós 
főtitkár
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